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Til lovforslag nr. L 55. Betænkning afgivet af erhvervsudvalget den 1. april 1982 

B e t æ n k n i n g  

over 

F o r s l a g  t i l  l o v  o m  m å l  o g  v æ g t  ( m e t r o l o g i )  

Udvalget har behandlet lovforslaget i nog- 
le møder og har herunder stillet en række 
spørgsmål til industriministeren, som denne 
har besvaret dels skriftligt, dels i samråd. 

Udvalget har endvidere modtaget mundtli- 
ge og/eller skriftlige henvendelser fra: 

Foreningen af statsautoriserede vejere og 
målere i Danmark, 
Industrirådet, 
Provinshandelskammeret og 
Vægtforeningen. 
Udvalget har drøftet problemerne omkring 

omkostningerne ved og tiden i forbindelse 
med behandlingen af typegodkendelser. Ud- 
valget er i denne forbindelse blevet orienteret 
om de forskelle i retsgrundlaget og admini- 
strationen af typegodkendelser, som findes 
mellem Danmark og især Norge. 

Ministeren har under et samråd oplyst, at 
det er hans hensigt, så snart metrologirådet 
er nedsat, at orientere rådet om erhvervsud- 
valgets overvejelser og bede rådet om på et 
så tidligt tidspunkt som muligt at vurdere, 
hvorledes proceduren og organisationen om- 
kring meddelelse af typegodkendelse mest 
hensigtsmæssigt tilrettelægges, herunder mu- 
lighederne for at få nedbragt såvel behand- 
lingstiden som omkostningerne i forbindelse 
med meddelelse af typegodkendelser, samti- 
dig med at grundlaget tilrettelægges således, 
at dansk industris adgang til eksportmarke- 
derne ikke herved forringes. Industriministe- 
ren vil orientere erhvervsudvalget om metro- 
logirådets vurdering heraf. 

Herefter indstiller udvalget lovforslaget til 
vedtagelse uændret. 

Dyremose (KF) Collet (KF) Stetter (KF) nfmd. Ellemann-Jensen (V) 

Svend Heiselberg (V) Barsøe-Carnfeldt (FP) Askjær Jørgensen (FP) Hahn (CD) 

Svend Andersen (S) fmd. Mette Groes (S) Kelm-Hansen (S) Risgaard Knudsen (S) 

Lissa Mathiasen (S) Stavad (S) Janne Normann (R V) Lilli Gyldenkilde (SF) 

Rahbæk Møller (SF) 

. Partierne VS og KrF havde ikke medlemmer i udvalget. 
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Bilag 

Et af udvalgets spørgsmål til industriministeren og dennes svar herpå. 

Spørgsmål: 
Udvalget udbeder sig en nærmere redegø- 

relse for ministerens overvejelser med hensyn 
til metrologirådets sammensætning og med- 
lemsantal. 

Svar: 
I henhold til forslagets § 3 skal metrologi- 

rådet bestå af indtil 12 medlemmer og sam- 
mensættes således, at det besidder sagkund- 
skab med hensyn til legal og videnskabelig 
metrologi samt til måleteknik, og således, at 
kendskab til erhvervs-, forbruger- og sam- 
fundsforhold er repræsenteret i rådet. 

Baggrunden for, at der er åbnet mulighed 
for et så forholdsvis højt antal rådsmedlem- 
mer som 12 samt stillet krav om, at den 
nævnte sagkundskab skal være repræsenteret, 
er, at rådets faglige kompetenceområde 
spænder fra faglig metrologi på et højt vi- 
denskabeligt plan over et bredt kendskab til 
erhvervslivets forhold til forbrugerorientere- 
de opgaver på det metrologiske område som 
f.eks. fastlæggelse af omfanget af tilsyn med 
vægte i detailhandelen. Dertil kommer, at 
rådets opgaver ud over rent teknisk prægede 
spørgsmål også -  i det omfang, hvor rådet 

tildelegeres regeludstedende kompetence i 
medfør af § 11 -  omfatter myndighedsudø- 
velse i traditionel forstand. 

Der er ved afgrænsningen af rådets ar- 
bejdsopgaver og kompetenceafgrænsning og- 
så lagt vægt på, at en forudsætning for, at 
man til rådet kan tiltrække den helt nødven- 
dige ekspertise, er, at dette tillægges en bety- 
delig grad af indflydelse, jfr. betænkning, nr. 
934, s. 173. 

Som anført i bemærkningerne til § 3 har 
jeg ikke med henblik på rådets sammensæt- 
ning fundet det hensigtsmæssigt at foreskrive 
en særlig indstillingsret for myndigheder og 
organisationer, idet en sådan ville medføre, 
at der ikke på forhånd ville kunne tages hen- 
syn til den særlige sagkundskab, som de ud- 
pegede medlemmer tilsammen kommer til at 
repræsentere. I øvrigt er antallet af rådsmed- 
lemmer for ringe til, at alle berørte myndig- 
heder, institutioner og organisationer m.v. 
hver ville kunne indstille et medlem. 

Forinden udnævnelse af medlemmer til 
rådet finder sted, vil jeg naturligvis rådføre 
mig med forbrugernes og erhvervslivets ho- 
vedorganisationer samt de berørte offentlige 
myndigheder og institutioner. 


